
Børne- og Undervisningsudvalget

Til: Børne- og undervisningsministeren

Dato: 15. august 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BUU alm. del

Spørgsmål 237
Mener ministeren, at det er et problem, at der er børn og unge, som ikke bliver screenet 
for ordblindhed og dermed ikke får hjælp til deres ordblindhed, fordi deres forældre ikke 
har givet skolen skriftligt samtykke til det, sandsynligvis grundet sociale problemer, sprog-
problemer eller noget helt tredje, og der dermed er tale om børn og unge, der særligt har 
brug for hjælp, men ikke får det, fordi samtykket er obligatorisk (modsat f.eks. retten til 
abort)? Hvis ministeren mener, at det er et problem, der skal løses politisk i lovgivningen, 
vil ministeren da se nærmere på lovgivningen på området, eventuelt i samarbejde med 
justitsministeren, så de særlige tilfælde, hvor der er manglende skriftligt samtykke fra 
forældre, ikke går ud over ordblinde børn og unge som i dag, og som påvirker deres 
livsmuligheder?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Charlotte Broman Mølbæk (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Charlotte.Broman@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Karina Adsbøl
formand
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